
Verslag van de vergadering van de commissie Algemene Zaken, gehouden op 29 april 2021 in 
digitale vorm via MS Teams.

Aanwezig:
J.P.H. Gruijters voorzitter
R.A.G van den Berkmortel lid
J.J.M. Brouwers lid
M.J.T. van der Heijden lid
N.A.J.M. Otten    lid  
J.H. Strijbosch lid
M.H.A. Tijssen lid
F.L.J. van der Meijden burgemeester
J.H.C.M. Briels wethouder
A.J.L. Meulensteen wethouder
M.L.M. van Heijnsbergen griffier

Afwezig:
H.M.M. van Bree lid
 
1. Opening.
De voorzitter opent de vergadering. De heer Van Bree wordt vervangen door mevrouw Otten. 
Er hebben zich geen insprekers gemeld.

2. Vaststelling van de agenda.
De agenda wordt conform vastgesteld.

3. Vaststelling van de besluitenlijst van de vergadering van 15 april 2021.
De besluitenlijst wordt conform vastgesteld.

4. Ingekomen stukken en mededelingen.
- RIB Bovenop de Onderwereld 2020 d.d. 24 februari 2021
De heer Strijbosch spreekt van goed werk. Hij vraagt of de portefeuillehouder van mening is dat 
hij nog voldoende grip heeft op de situatie. 
De burgemeester geeft aan dat de motivatie om zaken aan te pakken nog steeds hoog is. De 
situatie is beheersbaar, maar er blijven zich nieuwe zaken aandienen. Hij heeft vertrouwen in de 
bestaande aanpak.  
- RIB Verantwoordingstraject ENSIA 2020 d.d. 6 april 2021
De heer J. Brouwers maakt zich zorgen over de informatiebeveiliging. Hij is blij met ingezette 
verbetertrajecten
De burgemeester geeft aan dat er goede stappen zijn gezet. Het college blijft niettemin 
waakzaam.
- RIB Stand van zaken duurzaamheidsagenda.



De heer Strijbosch merkt met betrekking tot de prestatieafspraken met woningcorporaties op 
dat deze een lage prioriteit hebben gekregen. Hetzelfde geldt voor het opstellen van een plan 
van aanpak duurzaamheid en minima. Dat vindt hij erg jammer. Hij pleit voor een hogere 
prioritering.
Wethouder Briels neemt de vragen ter harte en gaat kijken hoe hij met Wocom afspraken kan 
maken. Ten aanzien van het plan van aanpak duurzaamheid minima zal hij in overleg met het 
college bekijken hoe dat sneller opgepakt kan worden.  
De burgemeester geeft een korte update over de maatregelen in het kader van de 
Coronabestrijding. Hij is tevreden met het verloop daarvan. 
Wethouder Briels meldt dat het college heeft afgezien van de aankoop van een stuk grond dat is 
aangeboden in het kader van de Wet voorkeursrecht gemeenten. 

5. Voorstel tot vaststelling van de zienswijze op de Regionale Energiestrategie 
(RES) 1.0.
De heer Tijssen wijst op het belang van energiebesparing. Het is goed om de RES elke 2 jaar te 
herijken. Hij hoopt dat nieuwe technologische ontwikkelingen kunnen bijdragen aan het behalen 
van de doelstellingen en dat die mede daardoor ook betaalbaar blijven. Hij pleit voor het 
uitoefenen van meer druk op de hogere overheid en de energiebedrijven om de netcapaciteit uit 
te breiden. Dat mag scherper in de zienswijze. De zonneladder blijft voor zijn partij leidend. 
Mevrouw Otten spreekt van een goede reactie namens de Peel. Regionale samenwerking is 
nodig op dit gebied. Zij wijst op het belang om door te gaan met het maken van plannen.
Volgens de heer Van der Heijden moet er nog veel gebeuren. Hij mist een strategie voor het 
geval de huidige strategie niet het gewenste resultaat oplevert. Hij wijst ook op het belang van 
voldoende personeel om de gekozen maatregelen uit te voeren en tijdig te kunnen anticiperen.  
Hij pleit voor aanpassing van de bouwvoorschriften om de plaatsing van zonnepanelen op daken 
mogelijk te maken. Verder maakt hij zich zorgen over de betaalbaarheid van de maatregelen. 
Een idee zou kunnen zijn om de energiebelasting in één pot te stoppen en daarvoor te 
gebruiken. Hij vraagt om nog eens kritisch naar het rendement van eventuele windmolens in 
Mariahout te kijken. Als die onvoldoende rendabel blijken kunnen ze beter uit de RES worden 
gehaald. Tot slot is hij van mening dat de aanleg van zonneweiden niet moet worden 
afgeschreven omdat de doelstellingen niet gehaald kunnen worden met alleen zonnepanelen op 
daken. 
De heer J. Brouwers onderschrijft de voorliggende RES 1.0. Hij maakt zich wel zorgen over de 
netschaarste. Ook hij pleit ervoor om dat scherper in de zienswijze te verwoorden omdat er voor 
zijn gevoel te weinig ondernomen wordt op provinciaal en landelijk niveau. Hij pleit ervoor meer 
gebruik te maken van de denkkracht van de Brainport regio om oplossingen te vinden. 
Draagvlak en acceptatie in de samenleving zijn essentieel. Betrokkenheid van de inwoners is 
daarom erg belangrijk.
De heer Strijbosch pleit voor een goede voorlichting omdat draagvlak en acceptatie erg 
belangrijk zijn. Hij vraagt om een toelichting op het voorschrift over het lokaal eigenaarschap bij 
één van de twee vergunde zonnevelden in Laarbeek. Hij vraagt in hoeverre aan de 
doelstellingen van Laarbeek wordt voldaan met de bestaande projecten.
Wethouder Briels geeft aan dat Laarbeek in de RES gezamenlijk optrekt met de andere 
Peelgemeenten. Nog voor de zomer wordt er een communicatietraject opgestart om het belang 



van energiebesparing onder de aandacht te brengen en te bevorderen. De voorliggende RES zal 
regelmatig worden herzien om de voortschrijdende technologische ontwikkelingen daarin te 
verwerken. Er vindt overleg plaats met de provincie over de netcapaciteit. Het belang daarvan 
wordt blijvend onder de aandacht gebracht. De zonneladder is weliswaar leidend maar er is 
meer nodig dan alleen de 1e trede. Om aan de doelstellingen te kunnen voldoen zijn alle treden 
nodig. De eventuele windmolens kunnen technisch renderen in voorgestelde zoekgebieden. Hij 
zal hierover een korte notitie laten opstellen. Er is echter ook draagvlak nodig en dat is een 
uitdaging. De communicatie daarover wordt afgestemd met Zorg om het dorp en gaat nog voor 
de zomer van start. Communicatie krijgt in z’n algemeenheid veel aandacht. Er is geen plan B. 
Wel wordt de RES regelmatig herzien en bijgesteld. De gedane suggesties over de aanpassing 
van regelgeving en financiering zal hij meenemen. Hij is blij met de brede steun. Dat is een 
mooi signaal naar de regio en is goed voor het draagvlak. Voor de raadsvergadering zal hij een 
aangepaste zienswijze presenteren.

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als bespreekstuk te behandelen.

6. Voorstel tot vaststelling van de conceptbegroting 2022 Gemeenschappelijke 
Regeling Peelgemeenten.
Naar aanleiding van enkele verhelderende vragen geeft wethouder Briels aan dat de overgang 
van de  gedragswetenschapper naar het samenwerkingsverband leidt tot een kostenbesparing, 
een vermindering van de kwetsbaarheid en een toename van de deskundigheid. Voor Laarbeek 
verandert er verder niets. De extra middelen van het rijk voor jeugdzorg zijn éénmalig, terwijl 
de tekorten een structureel karakter hebben. De uitkomst van de ingestelde arbitragezaak wordt 
afgewacht.

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

7. Voorstel tot vaststelling van de conceptbegroting 2022 GGD Brabant Zuidoost.
Naar aanleiding van enkele verhelderende vragen geeft wethouder Briels aan dat de taken die 
naar de gemeenten komen, waarschijnlijk wel budgetneutraal worden overgedragen. De nieuwe 
contracttaken leiden niet tot een vermindering van de basistaken, die blijven gelijk. Extra taken 
kunnen op verzoek worden afgenomen maar daar bestaat voor Laarbeek geen behoefte aan. Er 
wordt zorgvuldig bekeken of bepaalde taken niet dubbel worden gedaan. Het lage 
weerstandsvermogen is een gecalculeerd risico.

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

8. Voorstel tot vaststelling van de conceptbegroting 2022 Omgevingsdienst 
Zuidoost Brabant.
Mevrouw Otten maakt zich zorgen over het feit dat veel zaken niet zijn meegenomen in de 
begroting. Het is belangrijk te anticiperen op de invoering van de Omgevingswet. Zij vraagt 
aandacht voor de positie van het personeel naar aanleiding van de besparingen op menskracht.  
Tot slot wijst zij op de overdracht van bodemtaken van de provincie naar de ODZOB zonder de 
bijbehorende financiële middelen. 



De heer J. Brouwers maakt zich zorgen over de vraag of de beschikbare expertise wel voldoende 
gewaarborgd blijft.
Wethouder Meulensteen geeft aan dat de in de begroting rekening is gehouden met de invoering 
van de Omgevingswet. Dat is alleen niet direct zichtbaar omdat dit al opgenomen was in de 
begroting van 2020. Wat de besparingen betreft wordt geen risico gelopen. Er is doed gekeken 
waar nog een efficiencyslag gemaakt kan worden. Op de overdracht van de bodemtaken heeft 
het college geanticipeerd. Dit zal worden meegenomen in de kadernota.  

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

9. Voorstel tot vaststelling van de conceptbegroting 2022 Veiligheidsregio 
Zuidoost Brabant.
Naar aanleiding van enkele verhelderende vragen geeft de burgemeester aan dat afgewacht 
moet worden hoe de regelgeving ten aanzien van de rechtspositie gaat luiden. Daar zal 
vervolgens op geanticipeerd gaan worden. Hij houdt de commissie hierover op de hoogte. Hij 
herkent de zorgen over de vrijwilligers. Dat is een punt van aandacht. De gelden voor de grote 
investeringen die zijn opgenomen, zijn gereserveerd. Het gehanteerde indexeringspercentage is 
voor dit moment voldoende. De gepresenteerde visie van de Veiligheidsregio zal op zichzelf niet 
tot meerkosten leiden. Wat betreft training van de korpsen maakt hij zich geen zorgen. Het op 
peil houden van de paraatheid kan binnen het huidige budget worden opgevangen.

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

10. Voorstel tot vaststelling van de conceptbegroting 2022 Belastingsamenwerking 
Oost Brabant.
Naar aanleiding van enkele verhelderende vragen geeft wethouder Meulensteen aan dat hij ook 
verrast was door wat zich afspeelt binnen de BSOB. Hij is benieuwd naar de resultaten van de 
businesscase en zal de eventueel te maken keuzes eerst voorleggen aan de commissie.

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

11. Voorstel tot vaststelling van de conceptbegroting 2022 Blink.
Naar aanleiding van daartoe gestelde vragen geeft wethouder Briels aan dat de post onvoorzien 
is opgenomen naar aanleiding van een opmerking van de accountant. Getracht wordt de 
begroting op deze manier evenwichtiger te maken. De aanwending van de post onvoorzien 
wordt bepaald door het Dagelijks Bestuur. Er is geen sprake van een nieuw potje dat jaarlijks 
gebruikt gaat worden. De hoogte van de post onvoorzien zal jaarlijks worden vastgesteld.
Over de modernisering van de milieustraat komt hij later in het terug bij de commissie. De 
mogelijkheden worden inzichtelijk gemaakt. Meer samenwerking met andere gemeenten 
betekent wel dat lokale bevoegdheden worden opgegeven. Het is dan wel zaak dat alle 
gemeenten meedoen. Ten aanzien van de overname van Suez is het wel de bedoeling dat de 
gemeenten zelf zeggenschap blijven behouden. De gemeenschappelijke regeling zal daarvoor 
aangepast worden. Wat de precieze consequenties zijn van de overname is nog afwachten maar 



hij verwacht geen kostenstijging. Hij merkt tot slot op dat de accountant een goedkeurende 
verklaring heeft afgegeven voor de jaarrekening.

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

12. Voorstel tot vaststelling van de conceptbegroting 2022 Metropoolregio 
Eindhoven.
De heer J. Brouwers vindt dat de mobiliteitsopgaven van de regio meer onder de aandacht van 
Den Haag gebracht mogen worden.
Mevrouw Otten vraagt hoe de ontwikkelingen rondom Gulbergen verwerkt zijn in de begroting.
De burgemeester verwijst naar het mobiliteitsplan van de regio. Het dagelijks bestuur trekt 
hierin samen op met Brainport. Bekeken wordt hoe we elkaar hierin kunnen versterken. Voor de 
ontwikkelingen rondom Gulbergen is een aparte begroting opgesteld. Bedoeling is dat een en 
ander kostenneutraal gaat uitpakken.  

De commissie adviseert de raad dit agendapunt als hamerstuk te behandelen.

13. Stand van zaken intergemeentelijke / regionale samenwerking.
Wethouder Meulensteen meldt met betrekking tot het Innovatiehuis dat de stuurgroep heeft 
besloten dat deze samenwerking wordt omgevormd naar een stichting. Daardoor kunnen 
subsidiestromen makkelijker verwerkt worden.
Wethouder Briels merkt ten aanzien van Senzer op dat de concept begroting bijna klaar is. Deze 
zal in de volgende vergadercyclus worden behandeld. 

14. Rondvraag.
De heer Tijssen informeert naar de mogelijkheid om de uitzendingen van vergaderingen te 
ondertitelen. 
Wethouder Briels zal dit nagaan en schriftelijk antwoorden.
 
15. Sluiting.
De voorzitter sluit de vergadering.

Aldus vastgesteld in de vergadering van 3 juni 2021.

De griffier, De voorzitter,

M.L.M. van Heijnsbergen                            J.P.H. Gruijters
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